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Ο Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης επισκέφθηκε σήμερα το 
Υπουργείο Ανάπτυξης, όπου ενημερώθηκε για την πορεία, τους στόχους και 
τις δράσεις του Υπουργείου στους τομείς Ενέργειας, Βιομηχανίας, 
Τεχνολογίας και Εμπορίου. Κατά τη διάρκεια συνέντευξης τύπου, που δόθηκε 
στη συνέχεια, ο Πρωθυπουργός δήλωσε:

"Κύριες και κύριοι η κυρίαρχη ίσως εντύπωση στην κοινή γνώμη 
είναι ότι, γίνονται κινητοποιήσεις, ότι η κυβέρνηση ασχολείται με τις 
κινητοποιήσεις αυτές και εκεί βρίσκεται το κεντρικό πρόβλημα της χώρας. 
Η επίσκεψή μου εδώ στο Υπουργείο Ανάπτυξης, όπως και οι επισκέψεις που 
θα ακολουθήσουν σε άλλα υπουργεία, οι συνεργασίες τις οποίες είχα και θα 
έχω με τους Υπουργούς, έχουν ως στόχο αυτό που είναι η κύρια δουλειά της 
Κυβέρνησης, να προωθήσουν το κυβερνητικό έργο.

Η διαπίστωση 
σημερινή επίσκεψη, ότι 
προχωρεί, ότι οι στοχοι 
σιγά-σιγά.

είναι από αυτές τις συνεργασίες και από την 
δουλειά γίνεται, ότι το κυβερνητικό έργο 
τους οποίους έχουμε θέσει πραγματοποιούνται

Το κεντρικό πρόβλημα για τη χώρα, είναι η ανταγωνιστικότητα 
της, είναι η δυνατότητα παρουσίας στις διεθνείς αγορές, είναι οι 
επενδύσεις για να αυξηθεί η απασχόληση και το βιοτικό επίπεδο των 
εργαζομένων.. Και το Υπουργείο Ανάπτυξης είναι ένας σημαντικός μοχλός 
στην επιδίωξη αυτή. Εόυ σχεδιάζονται και εφαρμόζονται οι πολιτικές 
εκείνες, οι οποίες θα μας επιτρέψουν στην νέα εποχή να έχουμε παρουσία 
και να έχουμε φωνή.

Το Υπουργείο Ανάπτυξης θα σας δώσει ένα κείμενο, από το 
οποίο προκύπτει η δραστηρι τότητά του. Εγώ, θα σταθώ σε μερικά μόνο 
σημεία.
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Πρώτα απ' όλα στον τομέα της Ενέργειας. Εκείνο το οποίο 
πιστεύουμε ότι είναι αναγκαίο, είναι να επικεντρώσουμε την προσπάθεια 
μας στην ολοκλήρωση των ενεργειών για το έργο του φυσικού αερίου.

Κάναμε πριν λίγο καιρό μία παρουσίαση του έργου αυτού. Πολύ 
σύντομα θα υπάρχει και η λειτουργία περισσοτέρων βιομηχανιών, 
εργοστασίων, με το φυσικό αέριο. Πιστεύουμε ότι είναι μία πηγή ενέργειας 
φτηνή, η οποία βοηθά να αντιμετωπίσουμε περιβαλλοντικά προβλήματα και 
ενισχύει την ανταγωνιστικότητα της οικονομίας.

Δεύτερο σημείο στον τομέα της Ενέργειας, είναι η ομαλή 
προσαρμογή του εθνικού συστήματος στην απελευθέρωση της αγοράς 
ηλεκτρικής ενέργειας από το 2001. Καθώς και η ολοκλήρωση του 
αναπτυξιακού προγράμματος της ΔΕΗ. 0 κανονισμός της Κοινότητας ο οποίος 
επιβάλλει στις χώρες-μέλη να αναμορφώσουν τα συστήματά τους παραγωγής 
ηλεκτρικής ενέργειας και δισύεσης ηλεκτρικής ενέργειας κατά τρόπο ώστε 
να λειτουργούν οι αγορές με πραγματικότητα.

Εχουμε τέσσερα χρόνια για την προσαρμογή. Η ΔΕΗ όπως 
πληροφορήθηκα σήμερα, έχει κάνει ήδη τις απαραίτητες προεργασίες και 
πρέπει σιγά-σιγά να προχωρήσουμε στο να εφαρμόσουμε τα νέα συστήματα με 
τέτοιο τρόπο, ώστε να εξασφαλιστεί και το συμφέρον της χώρας και χαμηλές 
τιμές. Επίσης, σημαντική είναι η πρόοδος του αναπτυξιακού προγράμματος 
της ΔΕΗ, η κατασκευή των εργοστασίων. Ολα αυτά προχωρούν.

Τρίτο σημείο, που από παλιά ήταν εδώ στο Υπουργείο 
σημαντικό, είναι η ανάπτυξη των Ανανεώσιμων πηγών ενέργειας. Είναι ένας 
τομέας όπου μπορούμε να είμαστε πρωτοπόροι. Είναι ένας τομέας ο οποίος 
αναπτύσσεται, έχει μπει καλά μπροστά και υπάρχουν καλές προοπτικές για 
επενδύσεις και απασχόληση. Αυτά όσον αφορά τον τομέα της Ενέργειας.

Οσον αφορά τον τομέα της Βιομηχανίας, πρέπει να προωθηθούν 
οι δράσεις - και συμφωνούμε σ' αυτό - και γίνεται, οι οποίες ενισχύουν 
την ανταγωνιστικότητα της βιομηχανίας καθώς και την απασχόληση. Υπάρχουν 
μια σειρά από ενέργειες στα προγράμματα που εφαρμόζει το Υπουργείο 
Β.ιομηχανίας, στα προγράμματα για τις Μικρομεσαίας Επιχειρήσεις, αλλά εγώ 
θα σταθώ στην προσπάθεια η οποία πρέπει να γίνει για την ανάπτυξη της 
ποιότητας των προϊόντων.

Πρέπει να προωθηθεί και να προωθείται με τρόπο συνεχή και 
αποτελεσματικό το πρόγραμμα για την κατοχύρωση της ποιότητας, την 
τυποποίηση και τον έλεγχο. Γι' αυτό το σκοπό έχουν εγκριθεί 34 δις
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δραχμές με τα οποία ενισχύονται οι εργαστηριακές υποδομές, ο ΕΛΟΤ, η 
υιοθέτηση καταλλήλων προτύπων.

Ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα, δεν μπορεί να υπάρξει εάν δεν 
έχουμε μία υψηλή ποιότητα προϊόντων. Πέρασε ο καιρός όπου η ποιότητα δεν 
είχε και τόσο μεγάλη σημασία, γιατί η ζήτηση ήταν ιδιαίτερα μεγάλη, αυτή 
τη στιγμή οι αγορές εξασφαλίζονται μονάχα εάν έχουμε ποιότητα. Αυτό 
είναι κάτι το οποίο πολλά χρόνια δεν απασχόλησε τη χώρα μας. Αυτή τη 
στιγμή εκείνο το οποίο χρειάζεται είναι η έρευνα, η τεχνολογία και η 
ποιότητα για να προχωρήσουμε. Επίκεντρο τη προσπάθειας, η ποιότητα.

θέλω να πω και δυο λέξεις για την απορρόφηση των πόρων. 
Είναι όπως ξέρετε όλοι ένα θέμα για το οποίο έχει γίνει πολύ συζήτηση. 
Εχει γίνει πολύ συζήτηση, επειδή επίκεντρο της προσοχής είναι σχεδόν 
μονάχα η απορρόφηση, ενώ επίκεντρο της προσοχής πρέπει να είναι και η 
αναπτυξιακή αποτελεσματικότητα των πόρων που χρησιμοποιούνται.

Επίκνετρο της προσοχής πρέπει να είναι και οι διαδικασίες με 
τις ο π ο ί ε ς  α π ο ρ ρ ο φ ο ύ ν τ α ι  οι πόροι για να π ο λ λ α π λ α σ ι ά ζ ε τ α ι  το 
πολλαπλασιαστικό τους αποτέλεσμα. Και γι' αυτό στο Υπουργείο Βιομηχανίας 
υπάρχουν προγράμματα, τα οποία επικεντρώνουν την προσοχή τους στην 
αύξηση της ανταγωνιστικότητας των ιδιωτικών επιχειρήσεων, σε συνενώσεις, 
σε βελτίωση της ποιότητας κ.ο.κ.

Διαπίστωση είναι ότι τα προγράμματα αυτά προχωρούν, αλλά 
εκείνο το οποίο χρειάζεται, είναι η καλύτερη ενεργοποίηση των ιδιωτικών 
φορέων. Μιλάμε πάντα για ενίσχυση των αγορών, μιλάμε για ρόλο των 
επιχειρήσεων. Και εδώ είναι ένας τομέας λαμπρός δράσης για τις ιδιωτικές 
επιχειρήσεις. Εχουν τη δυνατότητα να υποβάλλουν προγράμματα, να πάρουν 
προγράμματα, να κάνουν επενδύσεις, να απορροφήσουν πόρους.

Σε ορισμένες δράσεις η συμμετοχή τους φτάνει μέχρι το 70% 
των δράσεων. Απ' αυτές εξαρτάται αν θα μπορούν να αξιοποιηθούν οι πόροι. 
Ο μέσος όρος για τα προγράμματα, ιδίεως στη βιομηχανία, ανέρχεται σε 
57%. θα πρέπει να κινητοποιηθούν. Αναφέρω επιπρόσθετα, ότι όσον αφορά 
την Ενέργεια, η απορροφητικότητα υπήρξε εντυπωσιακή.

Το έργο του φυσικού αερίου απορρόφησε το 1995 το 96% των 
προβλεπομένων πιστώσεων. Στην Ερευνα και την Τεχνολογία η ετήσια 
απορροφητικότητα το 1996 έφτασε το 84% και στη Βιομηχανία οι ετήσιοι 
ρυθμοί απορρόφησης από 12% το 1995 ανέβηκαν στο 30% το 1996.

Επισημαίνει όμως και πάλι, ότι κεντρικό θέμα στη Βιομηχανία
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είναι η κιν η τ ο π ο ί η σ η  των ιδιωτικών επιχειρήσεων που είναι και 
αρμοδιότητα εδώ του υπουργείου, για να αξιοποιήσουν αυτά τα προγράμματα 
τα οποία υπάρχουν, θέλω ιδιαίτερα να σταθώ, στις δράσεις που αφορούν τα 
δίκτυα επιχειρήσεων και τις συνεργασίες επιχειρήσεων, τα λεγάμενα 
CLUSTERS.

Ανταποκρίθηκε ένας πολύ μεγάλος αριθμός επιχειρήσεων στις 
σχετικές δράσεις. Είχε προβλέψει το Υπουργείο μία χρηματοδότηση 7 δις 
δρχ. Εχουν υποβληθεί αιτήσεις ύψους 95 δις δρχ. Αυτό δείχνειτο μεγάλο 
ενδιαφέρον, αλλά το ενδιαφέρον πρέπε| να ακολουθείται βέβαια και από την 
αποφασιστικότητα, την εφαρμογή του προγράμματος και την αξιοποίηση αυτών 
των προγραμμάτων. * ·

Ενα τρίτο σημείο το οποίο θέλω να τονίσω από τη δράση του 
Υπουργείου Ανάπτυξης, είναι η Προστασία του Καταναλωτή. Η παλιά 
νοοτροπία η οποία κυριαρχούσε σε μία αγορά την οποία ήλεγχε το κράτος, 
ήταν ότι το παλιό Υπουργείο Εμπορίου είχε κυρίως ελεγκτικό χαρακτήρα 
όσον αφορά τις τιμές.

Σήμερα, ο τομέας αυτός του Υπουργείου Ανάπτυξης είχε ως 
κύρια αποστολή την προστασία του καταναλωτή, γιατί σε μία αγορά όπου οι 
επιχειρήσεις κινούνται ελεύθερα, πρέπει να βλέπουμε και τις επιπτώσεις 
του ανταγωνισμού, τις επιπτώσεις αυτής της ελεύθερης δραστηριότητας και 
οι επιπτώσεις μπορεί να είναι αρνητικές για τους καταναλωτές.

Αποφασίστηκε να δημιουργηθούν γραφεία σε 33 Δήμους για .την 
προστασία του καταναλωτή και σε δημόσιες επιχειρήσεις, ώστε οι πολίτες 
να έχουν περ ι σ σ ό τ ε ρ ε ς  δυνατότητες να προστατευτούν απέναντι σε 
παραπλανητικές ή καταχρηστικές πρακτικές των παραγωγών και των εμπόρων.

θέλω επίσης να επισημάνω, την επιτυχημένη παρέμβαση στον 
τομέα των τιμών. Εχουμε διαπιστώσει όλοι ότι ο πληθωρισμός πέφτει. 
Σπάσαμε το φράγμα του 7% και ο πληθωρισμός αυτή τη <£πγμή είναι στο 
χαμηλότερο επίπεδο από την πετρελαϊκή κρίση. Αυτό είναι και αποτέλεσμα 
των συστηματικών και πυκνών ελεγχων, οι οποίοι πραγματοποιούνται από το 
Υπουργείο Ανάπτυξης.

Οσον αφορά την αποκρατικοποίηση των επιχειρήσεων, υπάρχει 
ένα χρονοδιάγραμμα, έχουμε συμφωνήσει οτι το χρονοδιάγραμμα αυτό πρέπει 
να στηριχθεί παρόλο που είναι ιδιαίτερα αυστηρό και επισημάναμε ότι 
χρειάζεται ένας καλύτερος συντονισμός ανάμεσα στα διάφορα Υπουργεία, τα 
οποία απασχολούνται με την αποκρατικοποίηση, ώστε τα διάφορα προγράμματα 
που σ υ μ β ά λ λ ο υ ν  στην τ α χ ύτερη α π ο κ ρ α τ ι κ ο π ο ί η ση  να λ ε ι τ ο υ ρ γ ο ύ ν
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συντονισμένα.

Το 1997 θέλουμε να ολοκληρώσουμε την μετοχοποίηση της ΔΕΠ 
και θα πρέπει να μεταβιβαστούν σε ιδιώτες οι βιομηχανικές και 
μεταλλευτικές επιχειρήσεις του ΟΑΕ. Οι διαδικασίες πάντως πρέπει να 
ολοκληρωθούν μέσα στο '98 και το '98 να γίνει εφικτό το κλείσιμο του ΟΑΕ 
και να κλείσει αυτό το κεφάλαιο οριστικά.

Εχουμε εμπειρία από προσπάθειες οι οποίες καθυστέρησαν ή δεν 
καρποφόρησαν, αλλά σ' αυτό το σημείο μπορώ ν αναφέρω ότι υπάρχει και 
εμπειρία από προσπάθειες οι οποίες εξελίσσονται θετικά και μία τέτοια 
θετική προσπάθεια, είναι η προσπάθεια της ΕΤΒΑ. Η εξυγίανση προχωρεί, τα 
λειτουργικά έξοδα της ΕΤΒΑ έχουν μειωθεί κατά 1 δις περίπου το χρόνο. 
Αυτό δείχνει ότι μπορούμε να καταφέρουμε αρκεί να σχεδιάσουμε σωστά.

Κλείνοντας, θέλω να χαιρετίσω τη δουλειά που γίνεται στο 
Υπουργείο Ανάπτυξης, να επισημάνω ότι η προσπάθεια αυτή είναι ιδιαίτερα 
σημαντική και ελπίζω ότι θα αποδειχθεί το Υπουργείο Ανάπτυξης ο μοχλός 
για να επιταχύνουμε την προσαρμογή της χώρας στις εξελίξεις και την 
ισότιμη ένταξη της χώρας στις ευρωπαϊκές εξελίξεις.

Υ π ά ρ χ ο υ ν  β έ β α ι α  και π ρ ο β λ ή μ α τ α ,  π ρ ο β λ ή μ α τ α  όπως 
επισημάνθηκαν συντονισμού, συνεργασίας ανάμεσα στα διάφορα Υπουργεία, 
Υπηρεσίες κλπ. Γι' αυτό ακριβώς είμαι εδώ, για να δω αυτά τα προβλήματα 
και πιστεύω ότι η επίσκεψη θα συμβάλλει ώστε το έργο, το οποίο προχωρεί 
με επιτυχία, να πάρει ακόμα πιο γρήγορους ρυθμούς".

Β. ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Εγώ θα ήθελα να ευχαριστήσω τον Πρωθυπουργό για την 
επίσκεψή του στο Υπουργείο, γιατί πέρα από την ενημέρωση, αν και τα 
θέματα είναι πολύ γνωστά, η συνεργασία αυτή να γίνει και η δυνατότητα να 
προχωρήσουμε με γρηγορότερους ρυθμούς, μια και με τη προσωπική του 
παρουσία και ενημέρωσή του μπορούν να επισπευστούν ορισμένα θέματα και 
να βρεθούν λύσεις σε κάποια προβλήματα που υπάρχουν, που δεν αφορούν το 
Υπουργείο εδώ, αλλά αφορούν γενικότερα τη συνεργασία με άλλα υπουργεία, 
ή με άλλους φορείς που χρειάζεται σε ορισμένους τομείς και ιδιαίτερος 
συντονισμός.

Σας εχουμε δώσει ένα κείμενο, το οποίο είναι αρκετά 
αναλυτικό, έχει και απολογιστικά στοιχεία και προγραμματικά. Εγώ πολύ 
λίγα θα ήθελα να αναφέρω, οτι δίνουμε μια ιδιαίτερη βαρύτητα στο θέμα 
της ποιότητας, γι' αυτό έχουμε σκεφτεί το '98 να το ονομάσουμε "Ετος 
ποιότητας", θα γίνει όλη η προεργασία και για το σύστημα διαπίστευσης- 
πιστοποίησης στον τομέα τον δικό μας, αλλά και γενικότερα και σε άλλους
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τομείς, όπως είναι γενικό είτε θέματα που αφορούν τον γεωργικό τομέα.

θέλουμε να δώσουμε μια ιδιαίτερη βαρύτητα σε αυτό για να 
γίνει πλέον συνείδηση σε όλους, ότι και η παραγωγή προϊόντων, αλλά και η 
παροχή υπηρεσιών πρέπει να είναι σύμφωνα με ορισμένους κανόνες και με 
ορισμένες προδιαγραφές. Και αυτό είναι βασικό στοιχείο πλέον της 
ανταγωνιστικότητας της εθνικής οικονομίας στο σύνολό της.

Ο τομέας της ενέργειας είναι ένας πάρα πολύ δυναμικός 
κλάδος. Νομίζω ότι είναι ένας τομέας που μπορούμε να παίξουμε πρωταρχικό 
ρόλο στο χώρο των Βαλκανίων, να συνδεθούμε με δίκτυα και προς ανατολάς 
και δυσμάς, αλλά και προς βορρά και νότο.

Είμαστε σε ένα σημείο κομβικό. Εχουν αρχίσει ήδη συνεργασίες 
και με άλλες χώρες των Βαλκανίων και μπορεί πράγματι να δημιουργήσουν
αυτό που λέμε την ...  της ενέργειας που ξεκινάει από την Κομοτηνή με
το εργοστάσιο που ξεκινάει μέσα στο χρόνο και θα πάει μέχρι την Ιταλία, 
όπου πέρα από το καλώδιο έχουμε και τη σύνδεση με το φυσικό αέριο. Τον 
cluster για Αλβανία.

0 τομέας αυτός είναι πάρα πολύ σημαντικός για την 
ανταγωνιστικότητα ενός πολύ μεγάλου κομματιού της ελληνικής οικονομίας, 
της βιομηχανίας διότι θα έχει επιπτώσεις με τις ανανεώσιμες πηγές και με 
την εξοικονόμηση ενέργειας, μπορεί πράγματι και η βιομηχανία να ωφεληθεί 
πάρα πολύ, όπως και με την εισαγωγή του φυσικού αερίου.

Για το ΚΠΣ θέλω αυτό που είπε και ο Πρωθυπουργός να τονίσω, 
γιατί έχουν ειπωθεί πολλά για καθυστερήσεις στον τομέα της βιομηχανίας 
και πράγματι η βιομηχανία είναι ο τομέας που έχει από τους χαμηλότερους 
ρυθμούς απορροφητικότητας.

Ομως αυτό οφείλεται σε δύο λόγους. 0 ένας είναι ότι 
χρειάστηκε να γίνει μια πολύ εκτεταμένη δουλειά υποδομής στο Υπουργείο, 
αλλά και δημιουργία του καταλλήλου θεσμικού πλαισίου. Και αυτό έγινε 
κύρια τα πρώτα χρόνια, γι' αυτό και οι απορροφήσεις τα πρώτα χρόνια δεν 
ήταν πολύ υψηλές.

Σήμερα όμως καθυστέρησαν οι συμβάσεις. Εμείς έχουμε ήδη
εντάξει 380 δισεκατομμύρια δραχμές ...  ιδιωτικού τομέα, αλλά απ' αυτές
έχουν προχωρήσει γύρω στο 10%, διότι ο ιδιωτικός τομέας καθυστερεί. Τα 
επιχειρησιακά προγράμματα έχουν κάτι διαφορετικό απ' ό,τι είναι οι 
επενδύσεις του νόμου 1892, οι συνήθεις δηλαδή επενδύσεις.
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Εδώ απαιτείται ένα ολοκληρωμένο επιχειρησιακό πρόγραμμα 
ΙΟετίας και οι ίδιες οι επιχειρήσεις οι οποίες βάζουν κάποιους στόχους 
και τις βάζουν μόνες τους, έχουν μετά δυσκολία στο να επιτύχουν αυτούς 
τους στόχους, παρά το ότι δώσαμε και μια ελαστική ερμηνεία εμείς στην 
α ξ ιολόγηση αυτών των επενδύσεων, αλλά πράγματι εδώ υπάρχει μια 
καθυστέρηση, αλλά η καθυστέρηση δεν οφείλεται πλέον σε εμάς, οφείλεται 
στις δυσκολίες που αντιμετωπίζει ο ιδιωτικός τομέας.

Με δεδομένο, ότι εμείς έχουμε ήδη δεσμεύσει το 68% του 
συνολικού προγράμματος βιομηχανίας, συνολικού για την 5ετία '94-'99, 
στην απορρόφηση στο 30% ακριβώς για τους λόγους τους οποίους είπαμε.

Ενας άλλος τομέας ο οποίος το '97 θα έχει πολύ μεγαλύτερους 
ρυθμούς, είναι τα προγράμματα για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις. Εδώ 
υπήρξε μια καθυστέρηση, γιατί θέλαμε να συντονίσουμε τα προγράμματα και 
με τα άλλα υπουργεία και εν γνώση μας καθυστερήσαμε για να υπάρξει 
καλύτερος συντονισμός γιατί έτσι οι μικρομεσαίες θα αντιμετωπίζουν 
λιγότερα προβλήματα στην πρόσβασή τους στα διάφορα προγράμματα.

Ηδη, όπως είπε και ο Πρωθυπουργός, έχει εμφανιστεί ένα 
μ ε γ ά λ ο  ε ν δ ι α φ έ ρ ο ν  για τα clusters, αυτά που είναι σ υ νεργασία 
επιχειρήσεων, πρέπει να πω ότι αν οι προτάσεις είναι αξιόλογες θα 
αυξήσουμε το κονδύλι που θα διαθέσουμε για τα clusters. Δηλαδή το 7,5 
δις δεν σημαίνει ότι θα μείνει εκεί.

Αν οι προτάσεις οι οποίες έχουν υποβληθεί είναι αξιόλογες θα 
αυξήσουμε το κονδύλι αυτό. Εχουμε ήδη προκηρύξει το θέμα για το 
ηλεκτρονικό εμπόριο, είναι πάρα πολύ σημαντικό το να γίνει ένας τομέας 
σ τ ο ν  ο π ο ί ο  μ π ο ρ ο ύ μ ε  να. π α ί ξ ο υ μ ε  ρόλο έ γ κ α ι ρ α .  Δεν ε ί μ α σ τ ε  
καθυστερημένοι, ήδη έχουμε ξεκινήσει κάποιες δραστηριότητες στο 
.ηλεκτρονικό εμπόριο.

Δημιουργείτα ι η εθνική επιτροπή ηλεκτρονικού εμπορίου, 
έχουμε προκηρύξει κάποιες δράσεις για το ηλεκτρονικό εμπόριο και μέχρι 
το τέλος του Φεβρουάριου προκηρύσσονται τα προγράμματα όλα για τις 
μικρομεσαίες επιχειρήσεις και ένα ειδικό πρόγραμμα, που αφορά περίπου 
10 . 0 0 0  μ ι κ ρ ο μ ε σ α ί ε ς  ε π ι χ ε ι ρ ή σ ε ι ς  για πρόσβ α σ ή  τους στα δίκτυα 
πληροφοριών.

Δηλαδη θα τους δώσουμε και εξοπλισμό αλλά και την εκπαίδευση 
των επιχειρήσεων αυτών για να έχουν πρόσβαση στα δίκτυα των πληροφοριών. 
Πρέπει να τους δώσουμε και εξοπλισμό, αλλά και την εκπαίδευση των 
επιχειρήσεων αυτών για να έχουν πρόσβαση στα Δίκτυα των Πληροφοριών.
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Ενα άλλο θέμα το οποίο συντονίζουμε, είναι το θέμα των 
προγραμματικών συμφωνιών. Οπως γνωρίζετε, υπήρξε πλήρης τροπολογία και 
μέσα στο '97 μπορούν να υπογραφούν προγραμματικές συμβάσεις στους 
εξαιρούμενους τομείς που είναι η Ενέργεια, Τηλεπικοινωνίες, Νερά και 
Μεταφορές.

Στο σ' εξάμηνο προβλέπουμε να υπογράφονται προγραμματικές 
συμφωνίες γύρω στα 300 δισεκατομμύρια και περισσότερα στο β'εξάμηνο του 
'97. Αυτό θα ενισχύσει σημαντικά την ελληνική βιομηχανία και αν το 
είχαμε κάνει πιο έγκαιρα, θα είχαμε και διαφορετικά αποτελέσματα. Κάλιο 
αργά παρά ποτέ που λένε όμως.

Η ΔΕΗ όπως γνωρίζετε, ακολουθεί αυτές τις διαδικασίες από 
χρόνια με πάρα πολύ θετικά αποτελέσματα και τώρα θα εντείνει τις 
προσπάθειές της αυτές λόγω του ότι είμαστε στον τελευταίο χρόνο. Αλλά 
και οι άλλοι φορείς ήδη έχουν μπει στην προεργασία για την υπογραφή 
προγραμματικών συμφωνιών.

Οι κρατικές προμήθειες και αυτές, η πρότασή μας είναι να 
δημιουργηθεί ένας ανεξάρτητος φορέας ο οποίος θα συντονίζει ευρύτερα και 
θα είναι πιο αποτελεσματικός. Από τη μέχρι τώρα εμπειρία βλέπουμε ότι 
υπάρχουν μεγάλες δυνατότητες εξοικομόνησης δημοσίων δαπανών και 
καλύτερος συντονισμός στη λειτουργία των κρατικών προμηθειών.

Εμείς και πρέπει να πω, γιατί πολλές φορές μας γίνεται 
κριτική ότι καθυστερούν οι προμήθειες διαφόρων φορέων, πολλές φορές η 
καθυστέρηση οφείλεται στους ίδιους τους φορείς που δεν δείχνουν την 
απαιτούμενη προθυμία να υποβάλλουν τις προδιαγραφές, αλλά το Υπουργείο 
Εμπορίου, ο Τομέας Εμπορίου εκτελεί μόνον το 17% του συνολικού 
προγράμματος προμηθειών του Δημοσίου. Τα υπόλοιπα εκτελούνται από τους 
ίδιους τους φορείς.

Συζητήσαμε και καποια άλλα θέματα. Τον καλύτερο συντονισμό 
της Ερευνας και της Τεχνολογίας. Εκεί το πρόγραμμα προχωρεί πάρα πολύ 
καλά και υπάρχουν δυνατότητες με καλύτερο συντονισμό και μεταξύ των 
Υπουργείων, αλλά και των διάφορων ερευνητικών φορέων που δεν ανήκουν στη 
Γενική Γραμματεία Ερευνας και Τεχνολογίας, να έχουμε πολύ καλύτερα 
αποτελέσματα τα επόμενα χ ρ ο ν ι ά  και να παίξουμε ένα ρόλο σημαντικό και 
στον τομέα αυτό στο χώρο των Βαλκανίων.

Πρέπει να πω, ότι στον Τομέα του Επιστημονικού Ερευνητικού 
Προσωπικού είμαστε πάρα πολύ καλά. Σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ενωσης
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απορροφούμε τριπλάσιο ποσοστό, είμαστε τρεις φορές καλύτερα στα κονδύλια 
απ' ό,τι στο Ερευνητικό Προσωπικό, δηλαδή η συμμετοχή μας είναι 
τριπλάσια αναλογικό με το ανθρώπινο δυναμικό το οποίο έχουμε κι αυτό 
δείχνει τις τεράστιες δυνατότητες που έχει το ελληνικό επιστημονικό 
δυναμικό.

Χρειάζεται όμως αυτή η ερευνητική δυνατότητα να διαχυθεί 
καλύτερα στην παραγωγική διαδικασία της χώρας μας. Αλλά είναι ένας 
τομέας που κι αυτός μπορεί να αξιοποιηθεί με συνεργασία στα Βαλκάνια και 
όπως γνωρίζετε υπήρξε αυτή η πρωτοβουλία για την συνεργασία των 
επιχειρηματιών η οποία θα συνεχιστεί και θα ολοκληρωθεί με κάποια ανοχή 
για την καλύτερη παρουσία της χώρας μας στο χώρο των Βαλκανίων και της 
Μέσης Ανατολής.

Τα έχω όλα αυτό μέσα στο κείμενο και νομίζω, ότι δεν 
χρειάζεται να σας κουράσω περισσότερο.
ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω ποιό θα είναι το κλίμα από αύριο 
το πρωί, όπου η εύστοχη αυτή πρωτοβουλία σας, δείχνει την πρόθεση της 
κυβέρνησης να περιφρουρήσει την οικονομία από τις παρεμβολές που 
δημιουργούν οι κοινωνικές και πιθανόν και οι πολιτικές αναταράξεις.

Ενδεχομένως αυτό το κλίμα από αύριο να είναι διαφορετικό, 
αλλά μέχρι σήμερα και το επισημάνατε κι εσείς και θα ήθελα να σταθώ σ' 
αυτό το σημείο, το κλίμα το οποίο υπάρχει και διαμορφώνει το περιβάλλον 
το επιχειρηματικό, δεν είναι ιδιαίτερα ευχάριστο.

Οντως υπάρχει μία αίσθηση ότι υπάρχει μία εγκράτεια της 
κυβερνήσεως στην προσπάθειά της για περισσότερη ανάπτυξη, γιατί είναι 
περί σπασμένη η προσοχή της χωρίς να το θέλει και η ίδια ίσως. Αλλά και 
στην πράξη επάνω δύο σημεία τα οποία έχει επισημάνει η επιχειρηματική 
αγορά θα πρέπει να σας έχουν απασχολήσει και ήθελα να μου γνωρίσετε αν 
πράγματι σας έχουν απασχολήσει.

Το ένα θέμα είναι η αποκρατικοποίηση, όπου έξω από την 
έλλειψη συντονισμού που θα είδατε κατά τις συσκέψεις σας, υπάρχει μία 
εντύπωση ότι δεν λειτουργεί ολόκληρος ο μηχανισμός της πολιτείας προς 
την κατεύθυνση αυτή. Δηλαδη καΐ'η κυβέρνηση και το κόμμα και ότι κάποιος 
τομέας, όπως τώρα το Υπουργείο Ανάπτυξης με μία πράγματι εύστοχη 
προσπάθεια, το χρονοδιάγραμμα που έχει κάνει για τα επόμενα δύο χρόνια 
για την αποκρατικοποίηση, φορτώνεται όλο τον όγκο, ενώ δεν υπάρχει, δεν 
επιμερίζονται τις ευθυνες όλη η υπόλοιπη κυβέρνηση.

Οπως έγινε τώρα με το θέμα το αγροτικό. Βγήκαν υπουργοί,
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φ ο ρ τ ώ θ η κ α ν  κι εκείνοι τις ευθύνες, πήγαν, μίλησαν. Για την 
αποκρατικοποίηση δεν έχω δει κάτι παρόμοιο. Δεν εννοώ ακριβώς το ίδιο 
αλλά κάτι παρόμοιο. Ενα θέμα είναι αυτό.

Και το δεύτερο θέμα, αυτή η εγκράτεια στις επενδύσεις που 
παρατηρείτε κι εσείς στην επιχειρηματική αγορά, ασφαλώς θα έχει 
ορισμένους τεχνικούς λόγους και ορισμένα αιτήματα τα οποία ίσως δεν 
έχουν ικανοποιηθεί. Ομως έχει να κάνει και με το κλίμα.

Οταν βλέπει ο επιχειρηματίας ακόμη να υπάρχει ένα τεράστιο 
κράτος και τα βήματα να είναι τόσο μικρά, δεν νομίζω ότι εύκολα μπορεί 
να αποφασίσει μεγαλύτερα άλματα από αυτά που κάνει. Το ερώτημά μου 
είναι, έχετε αυτή την αίσθηση όχι μόνο την έλλειψης του συντονισμού από 
υπουργείο σε υπουργείο, αλλά και της γενικότερης έλλειψης προσπάθειας 
συλλογικής για τους στόχους που έχετε εσείς ο ίδιος και η κυβέρνηση 
βάλει; Ευχαριστώ πολύ.

Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: Σας ευχαριστώ. Δεν θα συμμεριστώ την άποψή σας όπως την 
εκφράσατε. Πρώτα απ' όλα όσον αφορά το κλίμα, είπα ότι η κοινή γνώμη 
έχει ως επίκεντρο αυτή τη στιγμή της προσοχής της κινητοποιήσεις, τις 
απεργίες. Αυτό όμως δεν σημαίνει, πρώτον ότι δεν γίνεται δουλειά και 
δεύτερον, ότι στο επίπεδο της αγοράς, στο επίπεδο των επιχειρήσεων, των 
επενδύσεων, της λειτουργίας δημοσίων και ιδιωτικών οργανισμών δεν 
προχωρούν τα πράγματα.

Η εντύπωσή μου είναι ότι όπως οι κινητοποιήσεις των αγροτών 
είχαν ορισμένο αποτέλεσμα στην οικονομική ζωή, επιβάρυναν κάποιες ομάδες 
με ζημιές. Ομως, η πορεία της οικονομίας είναι θετική, το δείχνει 
άλλωστε η πτώση του πληθωρισμού, τ.ο δείχνει η αύξηση της τιμής των 
μετοχών στο Χρηματιστήριο.

• Η διάθεση η οποία υπάρχει στην αγορά είναι θετική και γενικά 
η οικονομία πορεύεται σε ένα δρόμο ο οποίος είναι θετικός. Το κρίσιμο 
σημείο είναι ότι πρέπει να ακολουθήσουμε τα χρονοδιαγράμματα ή τα 
διαγράμματα τα οποία έχουμε καθορίσει. Να μειώσουμε τα ελλείμματα, να 
μειώσουμε τον πληθωρισμό, να είμαστε αποφασιστικοί στην περικοπή δαπανών 
κ.ο.κ.

Από εκεί θα αντλήσει τη βεβαιότητα ή την ανασφάλεια ο 
επιχειρηματίας. Και γι' αυτό εμείς θέλουμε να σταθούμε σε ό,τι έχουμε 
προγραμματίσει, σε ό,τι έχουμε επενδύσει. Το κλίμα εξαρτάται κυρίως από 
τη δική μας αποφασιστικότητα να πετύχουμε τους στόχους μας. Και έχουμε 
αυτή την αποφασιστικότητα.
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Ρ ω τ ά τ ε  σ ω σ τ ά ,  σ τ ι ς  α π ο κ ρ α τ ι κ ο π ο ι ή σ ε ι ς  υ π ά ρ χ ο υ ν  
καθυστερήσεις, θέλω να επαναλάβω για πολλοστή φορά ότι υπάρχουν δύο 
τύπων αποκρατικοποιήσεις. 0 ένας τύπος είναι o OTE για παράδειγμα, η 
μεταβίβαση μετοχών σε ιδιώτες, σε μια επιχείρηση η οποία κανένα πρόβλημα 
δεν έχει αλλά είναι κερδοφόρα.

Ο άλλος τύπος α π ο κ ρ α τ ι κ ο π ο ί η σ η ς  αφορά π ρ ο β λ η μ α τ ι κ έ ς  
επιχειρήσεις. Εκεί δεν βρίσκονται πολλές φορές ή δεν βρίσκονται ιδιώτες 
επιχειρηματίες οι οποίοι να αναλάβουν αυτή τη δραστηριότητα. Αυτό δεν 
είναι μόνο θέμα της κυβέρνησης.

Είναι θέμα ότι μια σ υ γ κ εκριμένη δ ρ α σ τ η ρ ι ό τ η τ α ,  
παράδειγμα η κλωστοϋφαντουργία, δεν είναι πια μια δραστηριότητα η 
προσφέρει μεγάλα κέρδη ή ότι η άλλη δραστηριότητα χρειάζεται 
επενδύσεις που ιδιώτες επιχειρηματίες δεν προσφέρονται για 
επενδύσεις. Γιατί ο κλάδος γενικά έχει πρόβλημα.

γ ι α 
οποία 
τόσες 
τόσες

Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: ....  στον ίδιο βαθμό που θα υπήρχε σε άλλα προβλήματα. Εγώ
θα συμφωνήσω μαζί σας ότι ακόμα πλανώνται σε ορισμένες περιοχές, σε 
ορισμένους χώρους κάποιες διαφορετικές απόψεις για τη χρησιμότητα 
τέτοιων ενεργειών. Αλλά η κυβέρνηση το έχει ξεκαθαρίσει αυτό εδώ και 
πολύ καιρό και πάνω στην πολιτική αυτή υπάρχει ενιαία άποψη, η 
προσπάθεια είναι μια προσπάθεια η οποία στηρίζεται με τις δυσλειτουργίες 
τις γνωστές των κρατικών μηχανισμών.

Είπα πριν, υπάρχουν δυσλειτουργίες. Για παράδειγμα, έχουν 
αποφασίσει οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ εδώ και πολλά χρόνια τον ενιαίο 
φορέα ελέγχου τροφίμων. Είναι ένα θέμα που έρχεται και επανέρχεται επί 
10 χρόνια και. Διότι υπάρχουν τα συντεχνιακά συμφέροντα τα οποία δεν 
αποδέχονται κάποιος άλλος να αναλάβει μια τέτοια δραστηριότητα.

Αυτά θα πρεπει να τα ξεπεράσουμε και θα δώσουμε μάχη γι' 
αυτό. Δεν είναι οι δυσλειτουργίες μόνο ιδεολογικές. Η πρέπει να 
εξασφαλιστούν χρήματα για να λειτουργήσει ένα εργοστάσιο μέχρι ορισμένο 
χρόνο. Αλλά και εκεί οι τράπεζες έχουν κάποιο λόγο.

Ο ύτε οσον αφορά την α π ο κ ρ α τ ι κ ο π ο ί η ση ,  θέλω να σας 
διαβεβαιώσω δεν υπάρχει δισταγμός. Τέλος, γι' αυτό που είπατε εγκράτεια 
στις επενδύσεις και το θέμα το οποίο ανέφερα των ηγετικών επιχειρήσεων 
και του ΚΠΣ εγώ θεωρω οτι πολλές ελληνικές επιχειρήσεις έχουν συνηθίσει 
σε εύκολη επιχορήγηση, σε εύκολη επιδότηση.
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Κάνεις μια επένδυση και παίρνεις το 20%, το 25% της 
επένδυσης. Δεν σε ρωτάνε ή μάλλον δεν σου βάζουν συγκεκριμένους και 
υψηλούς στόχους σε σχέση με την εξαγωγή για παράδειγμα ή σε σχέση με την 
απασχόληση. Μόλις μπαίνουν αυτοί οι συγκεκριμένοι και υψηλοί στόχοι 
βεβαίως υπάρχει κάποιος δισταγμός.

Η προηγούμενη εμπειρία είναι να έχουμε κάποια ελευθερία. 
Αλλά εμείς θέλουμε να αναγκάσουμε κάποιους να πορευθούν αυτό το δρόμο 
που εξασφαλίζει την ανάπτυξη της χώρας, αλλιώς δεν γίνεται. Αλλιώς να 
πάρουμε τα χρήματα, να τα μοιράσουμε και να πούμε τα μοιράσαμε.

Πιστεύω κανένας δεν πρέπει να θέλει ένα τέτοιο μοίρασμα 
χρημάτων. Και βεβαίως πρέπει να δούμε στη μια ή στην άλλη περίπτωση 
μήπως οι στόχοι είναι υψηλότεροι, θα πρέπει να υπάρχουν στόχοι. Οταν 
λέμε για clusters πρέπει να γίνουν δίκτυα επιχειρήσεων. Δεν πρέπει απλώς 
να υπάρχουν κάποιες φαινομενικές συνεργασίες.

Γιατί μονάχα τα δίκτυα επιχειρήσεων έχει αποδείξει η 
παγκόσμια εμπειρία είναι εκείνα τα οποία μπορούν να στηρίξουν την 
ανάπτυξη μιας δραστηριότητας σε ορισμένη περιοχή. Προβλήματα υπάρχουν, 
αλλά νομίζω ότι η θέληση και η δυνατότητα να τα αντιμετωπίσουμε δεν 
πρέπει να αμφισβητείται.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, 
εσωτερική αναταραχή. Εκτιμάτε 
τις εξελίξεις στην κατασκευή 
Ελλάδα;

Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: Κάθε αναταραχή αυτού του τύπου, νέες κυβερνήσεις, εκλογές, να 
συνηθίσουν οι νέοι οι οποίοι θα έρθουν γιατί προφανώς μάλλον θα υπάρξουν 
και αλλαγές στο πολιτικό σκηνικό, οδηγούν στις καθυστερήσεις.

Τα Βαλκάνια όπως ξέρουμε όλοι είναι μια περιοχή όπου όλα 
βρίσκονται σε αναβρασμό και γι' αυτό η δουλειά την οποία έχει προωθήσει 
το Υπουργείο Ανάπτυξης και γενικά η κυβέρνηση, η παρουσία της Ελλάδος 
στη Βαλκανική είναι με πολλά προβλήματα.
ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Υπάρχει μια εκτίμηση στ,ην κοινή γνώμη ότι την κυβέρνηση 
την κυνηγάει μια αριθμομανια. Πτώση πληθωρισμού, μείωση ελλειμμάτων 
κ.ο.κ. Και αντίθετα κοινωνικές διεκδικήσεις μένουν είτε στάσιμες είτε 
στο προσεχές μέλλον. Η απάντηση;

στη γειτονική Βουλγαρία υπάρχει σημαντική 
ότι είναι πιθανόν να επηρεάσει αρνητικά 
του αγωγού ......  σημαντικός για την

Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: Την κυβέρνηση δεν την κατέχει αριθμομανια. Ωραίος όρος αυτός! 
Οι αριθμοί είναι μια ένδειξη. Η πτώση του πληθωρισμού είναι ένας πολύ
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σημαντικός στόχος γιατί εξασφαλίζει μεγαλύτερη ανταγωνιστικότητα.

Δεν μπορούμε να ακολουθήσουμε μια πολιτική η οποία ανεβάζει 
τον πληθωρισμό και να λέμε ότι ταυτόχρονα πάνε τα πράγματα καλύτερα. 
Απτή απόδειξη ότι βελτιώνεται το οικονομικό περιβάλλον και ταυτόχρονα το 
οικονομικό κλίμα είναι ακριβώς ότι έχουμε λιγότερο πληθωρισμό ή λιγότερα 
ελλείμματα.

Αυτό δεν σημαίνει όμως ότι εμείς έχουμε, όπως λέγεται, μια 
λογιστική προσέγγιση στα πράγματα ή ότι απλώς μας ενδιαφέρουν οι 
αριθμοί. Μας ενδιαφέρουν προπαντός οι άνθρωποι. Και επειδή μας 
ενδιαφέρουν προπαντός οι άνθρωποι γι' αυτό κοντά σε όλες αυτές τις 
δράσεις, οι οποίες εμφανίζονται πιεστικές ή εμφανίζονται ως χωρίς 
κοινωνική ευαισθησία, υπάρχουν και πολλές άλλες δράσεις οι οποίες 
δείχνουν ότι εμείς συνδυάζουμε την πολιτική αυτή με μια προσπάθεια για 
περισσότερη κοινωνική δικαιοσύνη.

Εχω αναφέρει πολλές φορές μερικά παραδείγματα, θα πω 2-3. 
Ψηφίστηκε πριν από λίγο καιρό η μετατροπή του ΟΓΑ ως Ταμείο Κύριας 
Ασφάλισης Αγροτών, μπαίνει η ασφάλιση των αγροτών σε ένα τελείως 
διαφορετικό επίπεδο, σε ένα σύστημα διαφορετικό.

Εχω αναφερθεί στις δαπάνες του προϋπολογισμού για την 
πρόνοια και την παιδεία. Για την παιδεία δίνουμε αυτό το χρόνο ως 
ποσοστό του προϋπολογισμού πολύ περισσότερα απ' ό,τι είχε δοθεί όλα τα 
περασμένα χρόνια, κάθε χρόνο χωριστά.

Κάνουμε μια γενναία αύξηση. Αυτό μοιάζει να το ξεχνούν 
κάποιοι, γιατί ακριβώς στέκονται σε κάποια επιφανειακά φαινόμενα ή σε 
διαμαρτυρίες, έχει γίνει μια σημαντική οικονομική προσπάθεια για την 
παιδεία και για την κοινωνική πρόνοια.

Και ό σ ο ν  α φ ο ρ ά  - για να ξ α ν ά ρ θ ω  στο θ έ μ α  των 
αποκρατικοποιήσεων - θα ήταν πολύ εύκολο να κλείσει κάποιος κάποιες 
επιχειρήσεις και να αφήσει τους εργαζόμενους στο δρόμο, θα μπορούσε έτσι 
να πετύχει καλύτερους αριθμούς.

Αλλά επειδή δεν θέλουμε καλύτερους αριθμούς, χωρίς να 
κοιτάζουμε ταυτόχρονα τι σημαίνουν αυτοί οι καλύτεροι αριθμοί, γι' αυτό 
ακριβώς δεν το κάνουμε κι έχουμε μπει σ' αυτές τις διαδικασίες, λίγο 
μακρόσυρτες, χρονοβόρες, πολλές φορές με τριβές, γιατί θέλουμε η όποια 
λύση να είναι και μια λύση η οποία δεν δημιουργεί κοινωνικό πρόβλημα.
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ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: (Μακριά από το μικρόφωνο)
Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: Εμείς κρατάμε σταθερά και παλεύουμε το οικονομικό πρόγραμμα 
να εφαρμοστεί όπως έχει εξαγγελθεί.
ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: (Μακριά από το μικρόφωνο)

Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: Οσον αφορά το πρώτο ερώτημά σας θα σας απαντήσω πολύ σύντομα. 
Ορισμένες δράσεις βρίσκονται σε εξέλιξη και με το Υπουργείο Βιομηχανίας 
και άλλα υπουργεία που ασχολούνται με το θέμα σύντομα θα έχουμε μια 
κοινή παρουσίαση το τι έχει γίνει και θα υπάρξει και συνέχεια.

θέλω απλώς να αναφέρω, επειδή το ρωτήσατε, ότι έγινε και σε 
κυβερνητικό επίπεδο ένα όργανο γι' αυτά τα θέματα και στο όργανο αυτό θα 
υπάρξει μια συνεδρίαση, θα παρουσιάσουμε το τι έχει γίνει, τι 
προγραμματίζουμε και θα έχετε και το σχετικό υλικό. Εχει γίνει δουλειά, 
αλλά θέλουμε να την παρουσιάσουμε σε μια ειδική παρουσίαση.

Οσον αφορά το θέμα που θίξατε, επειδή έγινε λόγω Αλβανίας 
επίκαιρο, θέλω να σας υπενθυμίσω ότι το Υπουργείο Εμπορίου τότε είχε 
πάρει όλες τις απαραίτητες ενέργειες για να μην υπάρξουν τέτοια 
φαινόμενα εδώ στην Ελλάδα και δεν ξέρω πού βρίσκεται.
ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Στα πολιτικά δικαστήρια.

Κ.ΣΗΜΙΤΗΣ: Βρίσκ ε τ α ι  στα π ο λ ι τ ι κ ά  δ ι κ α σ τ ή ρ ι α  και στην Ελλάδα 
αναπτύσσονται πάντα τέτοια φαινόμενα με τα οποία προσπαθούν να 
εξαπατηθούν αφελείς και είναι χρέος του Υπουργείου Ανάπτυξης να 
προστατεύσει τον κόσμο και τους καταναλωτές. Ευχαριστώ πολύ.
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